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Punkt 

Plats Digitalt via Teams

Närvarande Se bilaga 1

Sekreterare Ann-Sofi Grenholm

Justerat Elmer Eriksson
Ordförande

1.  Inledning
Ordförande hälsar alla välkomna. 

2.  Återkoppling förra mötet. 
Sammanträdesanteckningar från förra mötet har skickats ut.
Kort återkoppling görs.

3.  Aktuellt 2025 från respektive nämnd 
Regionala utvecklingsförvaltningens direktör samt regionförvaltningens direktör 
presenterade under mötet regionens nuläge och utmaningar för 2025. Hälso- och 
sjukvårdsförvaltningens direktör skickade en skriftlig sammanfattning som också 
presenterades på mötet. Presentationerna görs för att ge aktuellt nuläge för regionen 
för samrådet och för att ge information och kännedom om viktiga insatser som är på 
gång i regionen.

Kort sammanfattning från regiondirektör: Välfärden i Sverige behöver ställa om. Vi 
har ett lågt barnafödande i Sverige och i Västerbotten och väldigt många 80+. För att 
klara dagens bemanningskvot skulle vi behöva 54% av alla i arbetsför ålder 
samtidigt som andra aktörer ex polisen, försvaret och näringslivet behöver ytterligare 
minst 80 %, dvs det är en ekvation som inte går ihop! Regionens huvudsakliga 
utmaningar består av tillgänglighet till vården, kompetensförsörjning och ekonomi. 
Prognosen för 2024 är minus 1,1 miljarder och för 2025 beräknas regionen hamna 
på ett minus på ca 500 miljoner. För att försöka möta dessa utmaningar har regionen 
både långsiktiga och kortsiktiga mål. Nämnderna har fått ett antal uppdrag via 
regionplanen för möta de behov som finns.
Tillägg från hälso och sjukvårdsdirektörs information: Regionen ska införa ett helt 
nytt journalsystem, Cosmic, vilket kräver rätt stora insatser. Med ett uppdrag att 
föreslå besparingar med en omfattning av 213 mkr finns det ändå behov av att öka 
tillgänglighet och utöka antalet vårdplatser.

Tillägg från regional utvecklingsdirektörs information: Revidering av länsplan för 
regional transportinfrastruktur är pågående, även den regionala energi- och 
klimatstrategin håller på att tas fram. Stor del av arbetet präglas av det som sker 
inom Northvolt och de följdeffekter som det kan få för andra företag i länet. 
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Tillsammans med Skellefteå kommun och andra involverade parter fortsätter 
regionen att jobba för att mildra effekterna och för att behålla kompetens i regionen.

4.  Muntlig utvärdering/ dialog om samråden samt information om 
arbetsordning samer.

Regionen har sedan tidigare en arbetsordning gällande samråd samer. 
Arbetsordningen med samerna har skickats ut inför detta möte. Regionen föreslår att 
arbetsordningen uppdateras och lyfts till samråd på nästkommande möte i maj, och 
att den reviderade arbetsordningen ska gälla alla samrådsgrupper nationella 
minoriteter. Vi behöver föra en öppen dialog om hur samrådet fungerar, vad som är 
fungerar bra och vad som kan bli bättre, samt vad vi tillsammans kan göra för att öka 
minoriteternas intresse för samrådsfrågorna. 

5. Kort paus
En kort paus ägde rum under mötet.

6. Nuläge skyltning
Skyltar, med hälsocentralens/sjukstugans namn på de tre språk som regionen är 
förvaltningsområde för, har nu monterats på utsidan på Mariehems hälsocentral och 
Vilhelminas sjukstuga. Regionen lämnar nu tid för övriga att lämna synpunkter på de 
nya skyltarna. Sedan planerar regionen att fortsätta skyltning på 
hälsocentraler/sjukstugor.

7. Minnesmonument på Skellefteå lasarett
Minnesmonumentet från Krigsveteranernas brödragemenskap har tidigare stulits en 
andra gång från Skellefteå sjukhus. Regionen har nu tillverkat ett nytt 
minnesmonument i koppar och det finns på regionens fastighetsenhet i Skellefteå. 
Fastighet håller på att hitta en bra lösning för att undvika att den blir stulen igen.

8. Ekonomiskt utfall statsbidrag nationella minoriteter samt budget 2025
Ekonomisk utfall 2024 visas under samrådet, kommer också att skickas ut med 
sammanträdesanteckningarna. Regionen har drygt 80 000 kr kvar av statsbidraget 
för 2024. Statsbidraget för 2025 har minskats till 215 000 kronor, vilket är ett 
nationellt beslut.

9. Regionens deltagande vid firande av Finlands självständighetsdag 6 
december. 

Regionen deltog på firandet av Finlands självständighetsdag på Ålidhems kyrka 6 
december. Evenemanget var välbesökt och upplevdes som en bra arena och 
möjlighet att träffa många sverigefinnar.

10. Tidningen Hälsa och vård
Kommunikationsstaben informerar att papperstidningen Hälsa och vård inte längre 
kommer att produceras. Det är för stor kostnad och ett för litet genomslag, dvs för få 
som tar del av informationen i tidningen. Kommunikationsstaben ber 
minoritetsrepresentanterna att fundera och komma med förslag på andra sätt att 
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kunna nå ut med information till nationella minoritetsrepresentanter. Samråd i 
ärendet på nästa möte.

11. Planering av tornedalingarnas dag 15 juli
Nationell minoritetsrepresentant informerar om planeringen som pågår inför firandet 
av dagen. Firandet kommer att ske på Gammlia och ett antal programpunkter är 
redan klara.

12. Filmläger för sverigefinska ungdomar
Planeringen av filmlägret fortsätter. Kampanj för att nå ungdomar planeras. Det 
planerade filmlägret har fått beviljade bidrag från några ställen, bland annat Film i 
Västerbotten. Frågan lyfts om regionen ska stödja detta projekt riktat mot ungdomar 
inom sverigefinska och tornedalska minoriteterna.

13. Övriga frågor
Frågor och ärenden till nästkommande samråd:
- Regionens möjlighet att påverka funktionerna på1177 samt 1177.se, utifrån 
utökande digitaliseringen och dess effekter för sverigefinska (äldre).
- Arbetsordning samråden och utveckling av samråden
- Samråd om möjligheten att hitta andra sätt att nå de nationella minoriteterna då 
Tidningen Hälsa och vård läggs ned.


